

INFORMATIONS ÉPIDÉMIOLOGIQUES — EPIDEMIOLOGICAL NOTES

DIPHTHÉRIE

TURQUIE

Du 1^{er} juillet au 31 octobre, le nombre des cas déclarés chaque mois a passé, successivement, de 69 à 73, 139 et 214 (15, 12, 13 et 14 décès). Les deux derniers chiffres sont les plus élevés enregistrés pour septembre et octobre depuis vingt-cinq ans. En septembre, les cas étaient répartis dans trente-six provinces, principalement Istamboul (31 cas, 1 décès) et Izmir (17, 1). En octobre, des cas ont été signalés dans trente-huit provinces dont Istamboul (55 cas, 1 décès), Izmir (34, 0) et Trébizonde (15, 2).

GRIPPE

URUGUAY

Dans le Département de Montevideo, 168, 132, 94 et 112 cas ont été enregistrés pour les semaines terminées les 8, 15, 22 et 29 novembre. (Voir R.E.H. N° 361.)

POLIOMYÉLITE

ALLEMAGNE

Le nombre des cas déclarés dans la République fédérale pendant la semaine terminée le 26 décembre s'élève à 16 (13 paralytiques, 2 décès), contre 15 (13, 2) pour la semaine précédente, et 32 pour la semaine correspondante en 1952. Répartition par «Länder»: Rhénanie septentrionale-Westphalie, 5; Bade-Wurtemberg et Bavière, 3 chacun; Basse-Saxe et Schleswig-Holstein, 2 chacun; Hesse, 1.

2.244 cas ont été enregistrés depuis le début de l'année. C'est une fréquence beaucoup plus faible que pendant l'année-record 1952 (9.517 déclarations), et qu'en 1950, 1948 et 1947, mais plus élevée qu'en 1946, 1949 et 1951. Les 2.244 cas sont ainsi répartis: Bavière, 611; Schleswig-Holstein, 447; Bade-Wurtemberg, 415; Basse-Saxe, 296; Rhénanie septentrionale-Westphalie, 225; Hesse, 95; Rhénanie-Palatinat, 73; Hambourg, 60; Brême, 22. Par rapport à 1952, l'incidence a diminué dans presque tous les «Länder», sauf au Schleswig-Holstein, où le nombre des déclarations a été de 17% plus élevé. (Voir R.E.H. N° 365.)

CANADA

Le nombre provisoire des cas déclarés pour la semaine terminée le 19 décembre s'élève à 50 (6 paralytiques), contre 68 (22) pour la semaine précédente, et 30 pour la semaine correspondante en 1952: Alberta, 32; Québec, 13; Terre-Neuve, 3; Nouvelle-Ecosse, 2; Territoires du Nord-Ouest, 0. (Voir R.E.H. N° 366.)

FINLANDE

18 cas (17 paralytiques) ont été déclarés pour novembre, contre 57 (48) pour octobre. 4 cas se sont produits dans chacune des provinces d'Uusimaa et d'Oulu et 3 dans celle de Häme. (Voir R.E.H. N° 363.)

DIPHTHERIA

TURKEY

From 1 July to 31 October, the number of cases reported each month rose, successively, from 69 to 73, 139 and 214 (15, 12, 13 and 14 deaths). The last two figures are the highest recorded for September and October during the past twenty-five years. In September, the cases were distributed among thirty-six provinces, of which the chief were Istanbul (31 cases, 1 death) and Izmir (17, 1). In October, thirty-eight provinces reported cases, mainly Istanbul (55 cases, 1 death), Izmir (34, 0) and Trebizond (15, 2).

INFLUENZA

URUGUAY

In Montevideo Department, 168, 132, 94 and 112 cases were recorded for the weeks ended 8, 15, 22 and 29 November. (See R.E.H. No. 361.)

POLIOMYELITIS

GERMANY

The number of cases reported in the Federal Republic during the week ended 26 December was 16 (13 paralytic, 2 deaths), as against 15 (13, 2) for the preceding week and 32 for the corresponding week in 1952. Distribution by "Länder": North Rhineland Westphalia, 5; Baden Württemberg and Bavaria, 3 each; Lower Saxony and Schleswig Holstein, 2 each; Hessen, 1.

2,244 cases have been recorded since the beginning of the year. This is a lower incidence than in the record-year 1952 (9,517 notifications) and in 1950, 1948 and 1947, but higher than in 1946, 1949 and 1951. The distribution of the 2,244 cases was: Bavaria, 611, Schleswig Holstein, 447; Baden-Württemberg, 415; Lower Saxony, 296; North Rhineland Westphalia, 225; Hessen, 95; Rhineland Palatinate, 73; Hamburg, 60; Bremen, 22. Compared with 1952, the incidence decreased in almost all the "Länder" except in Schleswig Holstein, where notifications increased by 17%. (See R.E.H. No 365.)

CANADA

The provisional number of cases reported for the week ended 19 December was 50 (6 paralytic), compared with 68 (22) for the preceding week and 30 for the corresponding week in 1952: Alberta, 32; Quebec, 13; Newfoundland, 3; New Scotland, 2; Northwest Territories, 0. (See R.E.H. No. 366.)

FINLAND

18 cases (17 paralytic) were recorded for November, compared with 57 (48) for October. 4 cases occurred in each of Uusimaa and Oulu provinces and 3 in Häme province. (See R.E.H. No. 363.)